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MEDICINSKI FAKULTET Škola intervencijske radiologije

Budući liječnici uče na 
najboljim simulatorima
Pedeset studenata završnih godina studija medicine iz Rijeke, 
Zagreba i Osijeka ima priliku učiti od vrhunskih stručnjaka iz 
Rijeke, Ljubljane i Zagreba te vježbati na najmodernijim uređajima

RIJEKA - Šesto izdanje Ško-
le intervencijske radiologije 
okupilo je jučer na Medicin-
skom fakultetu Sveučilišta u 
Rijeci 50 studenata završnih 
godina studija medicine iz 
Rijeke, Zagreba i Osijeka. Uz 
predavače s Kliničkog zavo-
da za radiologiju, Klinike za 
internu i Klinike za kirurgiju 
Kliničkog bolničkog centra 
Rijeka, na Školi gostuju i pre-
davači s Kliničnog inštituta 
za radiologijo Univerzitetnog 
Kliničnog centra Ljubljana, 
Kliničkog zavoda za dijagno-
stičku i intervencijsku radi-
ologiju Kliničkog bolničkog 
centra Zagreb.

Kako navodi studentica 
Magdalena Milić, Škola je 
namijenjena studentima 

medicine te obuhvaća pre-
gled intervencijske radiolo-
gije i kardiologije.

Jedinstveni koncept
- Dvodnevni program sa-

stoji se od predavanja podi-
jeljenih u tematske cjeline i 
rada na posebnim uređaji-
ma - simulatorima interven-
cijskih zahvata koji pred-
stavljaju najbolji mogući 
princip učenja minimalno 
invazivnih zahvata u okru-
ženju koje imitira stvarnu 
situaciju kako bi studenti, 
budući doktori, na pacijen-
tima obavljali već uvježbane 
zahvate. Zahvaljujući prof. 
dr. Dimitriju Kuhelju, pred-
stojniku Kliničnog inštituta 
za radiologijo i voditelju in-
tervencijske radiologije Uni-
verzitetnog Kliničnog centra 
Ljubljana studenti medicine 

imaju priliku raditi na naj-
boljim simulatorima u Euro-
pi i šire, što ni specijalizan-
ti na specijalizaciji nemaju 
priliku. Kroz cijelo vrijeme 
trajanja Škole organiziran 
je rad na četiri simulatora 
intervencijskih zahvata te 
demonstracija materijala 
različitih proizvođača. Kon-
cept Škole jedinstvenim čini 
i predavanje koje će održati 
nekadašnji pacijenti liječe-
ni metodama intervencijske 
radiologije, prezentirajući 
iskustva s njihove strane, s 
kojima će polaznici moći i 
diskutirati, objašnjava Milić.

Povijest i budućnost
Polaznici će se na preda-

vanjima upoznati s povije-
šću intervencijske radiologije 
u svijetu i Rijeci, osnovnim 
principima i materijalima u 

intervencijskoj radiologiji, 
pregledom vaskularnih i ne-
vaskularnih zahvata, hibrid-
nim zahvatima i osnovama 
intervencijske kardiologi-
je te kontrastnim sredstvi-
ma, zaštitom od zračenja, 
ulozi slikovne dijagnostike 
u planiranju zahvata, biop-
sijama navođenim CT-om i 
ultrazvukom.

Glavni organizatori Škole 
uz prof. dr. Dimitrija Kuhelja 
su i prof. dr. Damir Miletić, 
predstojnik Kliničkog zavoda 
za radiologiju KBC-a Rijeka, 
dr. Slavica Kovačić, voditelj 
odjela kardiovaskularne i 
intervencijske radiologije, 
specijalisti radiologije dr. 
Lovro Tkalčić i Boris Bezak, 
specijalizanti radiologije Fi-
lip Benić i Matija Pajić te 
studentice Tina Grgasović i 
Magdalena Milić.

Ingrid ŠESTAN KUČIĆ

ISKUSTVA 
PACIJENATA
Osim niza vrhunskih 
stručnjaka,  
predavanje će 
održati i nekadašnji 
pacijenti liječeni 
metodama 
intervencijske 
radiologije, 
prezentirajući 
iskustva, a polaznici 
će s njima moći i 
diskutirati 

Komemoracija na Hreljinu

Austrijski veleposlanik u Rijeci

Okrugli stol u srijedu, 12. listopada

GODIŠNJICA POGIBIJE 108 
ANTIFAŠISTA 1943. GODINE

KRPAN I PALČEVSKI UGOSTILI 
NJ.E. DANIELA GLUNČIĆA

ISKUSNI PODUZETNICI ZA 
PODUZETNIKE KOJI TRAŽE POMOĆ

HRELJIN - Savez antifašističkih boraca i antifašista Primor-
sko-goranske županije i Udruga antifašističkih boraca i antifaši-
sta Grada Bakra i ove su godine organizirali komemoraciju kod 
spomen-kosturnice na groblju Hreljin, u povodu godišnjice po-
gibije boraca 2. brigade 13. primorsko-goranske udarne divizi-
je. Bila je to prigoda za sjećanje na ratne dane 6. i 7. listopada 
1943. godine, kada je tijekom njemačke ofenzive na području 
Hreljina stradalo 108 antifašista, većinom s područja Gorskog 
kotara, Primorja, otoka i Grobnišćine. Uz polaganje vijenaca i 
paljenje svijeća, održan je i prigodan program u kojem su sudje-
lovali učenici osnovnih škola Hreljin i Rikarda Katalinića Jere-
tova Opatija, s recitacijama i pjesmama posvećenim domovini i 
domoljublju, a učenici su ujedno pročitali imena svih stradalih 
prije 79 godina. Komemoracija je i ove godine privukla pred-
stavnike velikog broja antifašističkih udruga s područja PGŽ-a.

Uvodno je nazočne pozdravio predsjednik SABA-a PGŽ-a 
Dinko Tamarut, koji je zahvalio svima koji čuvaju uspomene i 
sjećanja na poginule suborce. Istaknuo je važnost antifašistič-
kog nasljeđa Hrvatske te dodao da je ova komemoracija, koja 
se održava dugi niz godina, ujedno doprinos zalaganju za mir, 
slobodu i demokraciju. U ime domaćina, svima se obratio pred-
sjednik bakarskog UABA-a Marijan Polić koji je podsjetio na rat-
ne dane iz listopada 1943. godine i stradanja brojnih Primora-
ca, otočana i Gorana. (S. G.)

RIJEKA - Zamjenici riječkog 
gradonačelnika Sandra Krpan i 
Goran Palčevski održali su rad-
ni sastanak s veleposlanikom 
Republike Hrvatske u Austriji, 
Nj.E. Danielom Glunčićem. Na 
radnom sastanku bilo je riječi 
o unapređenju suradnje i raz-
mjene iskustava na području 
gospodarstva, energetike i ko-
munalnih djelatnosti, suradnje 
na sveučilišnom planu, kao i 
mogućnostima jače suradnje 
s gradom Linzom. Zaželjevši 
veleposlaniku Glunčiću dobro-
došlicu u Rijeku, zamjenica 
gradonačelnika Krpan istaknu-
la je da se u Rijeci odvija veliki 
investicijski ciklus, s brojnim 
javnim i privatnim ulaganjima, 
prvenstveno u lučku i promet-
nu infrastrukturu, koja će pro-
mijeniti lice grada. Zamjenik 
gradonačelnika Palčevski ista-

knuo je da je Grad Rijeka za-
interesiran za razmjenu isku-
stava posebice na području 
strateškog planiranja grada, 
energetike te komunalnih dje-
latnosti, od prometa i parki-
ranja do održavanja čistoće 
grada i gospodarenja otpa-
dom. Grad Rijeka njeguje pri-
jateljsku i stručnu suradnja s 
nekoliko austrijskih gradova, 
poput Beča i Graza. Tema sa-
stanka bila je i konkretizacija 
suradnje s gradom Linzom, 
gradom s oko 200.000 sta-
novnika, riječnom lukom s 
razvijenom industrijom. Dok 
je prije više desetljeća Rijeku 
i Linz povezala prvenstveno 
proizvodnja čelika u Linzu i 
brodogradnja u Rijeci, danas 
postoji mogućnost proširenja 
suradnje i na drugim područ-
jima. (S. G.)

RIJEKA - Klub poduzetnika seniora SENTOR i CEPOR u par-
tnerstvu s Hrvatskom udrugom poslodavaca i uz pokroviteljstvo 
Veleposlanstva Nizozemske u Zagrebu, organizira okrugli stol na 
temu iskusni poduzetnici (seniori & mentori) za poduzetnike koji 
traže pomoć. Okrugli stol bit će održan u srijedu, 12. listopada, 
od 11 do 13.30 sati, u prostorijama Step Ri znanstveno-tehno-
logijskog parka Sveučilišta u Rijeci, Radmile Matejčić 10 (Kam-
pus). Organizatori događaja najavljuju dolazak Franka van San-
tena i Florisa Oskama iz nizozemskog udruženja Soundboard 
koje u Nizozemskoj već 40 godina okuplja 300 umirovljenih 
poduzetnika – mentora-volontera i godišnje pruža podršku za 
više od 2.000 nizozemskih poduzetnika suočenih s izazovima 
u poslovanju. Tijekom okruglog stola svoja iskustva podijelit će 
dosadašnji sudionici mentorskog programa te će biti podijeljene 
informacije o mogućnostima uključivanja u mentorski program 
SENTOR-a, i za mentore, i za one koji trebaju mentorstvo. U 
programu okruglog stola između ostalih su kao sudionici najav-
ljeni i Boris Popović (Alarm automatika), Damir Krnić (Logista), 
Blaženka Urbanke (HSM informatika), Ante Mandić (INsig2), 
Ursula Kremenić, i drugi. (A. D. M.)

Vrijedna predavanja i 
iskustva na 6. izdanju 
jedinstvene škole

U programu su sudjelovali hreljinski i opatijski osnovci
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